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‘Mijn nominatie was een verrassing, ook al ben 
ik allang geen student-greenkeeper meer’, lacht 
Wim Pelkmans. ‘Ik voel me nog jong en ik ga 
nog steeds naar school voor dit vak, dus ach, 
het kan wel.’ Pelkmans maakte tijdens zijn stu-
die een switch naar greenkeeping. Als vakan-
tiehulp hielp hij de greenkeepers van Golfpark 
Weilenseind in Gilze en na enige tijd besloot 
Pelkmans van greenkeeping zijn beroep te 
maken. ‘Mijn vader is veertig jaar greenkeeper 
geweest en als klein mannetje ging ik al met 
hem mee naar de golfbaan. Ik kan wel zeggen 
dat ik een aardig goed beeld had van het werk.’

De grens opzoeken
In 2008 maakte Pelkmans de overstap naar 
De Haenen. Toen de eigenaar in 2016 besloot 

het werk uit te besteden aan De Enk Groen & 
Golf, ging hij daar een loondienstverband aan. 
In 2016 startte Pelkmans als assistent-hoofd-
greenkeeper bij Golfpark De Turfvaert en sinds 
januari 2022 is hij greenkeeper bij Golfpark 
Prise d’eau. Tegelijkertijd valt hij op dit moment 
in op allerlei verschillende banen. Hierbij hoort 
ook het waarnemen voor de hoofdgreenkeeper 
op Golfclub Vught.

Pelkmans: ‘Bij Golfpark De Turfvaert heb ik 
ontzettend veel geleerd. William Boogaarts 
nam mij en Lee Lennox (genomineerd als 
Greenkeeper of the Year 2023, red.) onder de 
arm en liet ons tegelijkertijd heel vrij om van 
alles te proberen. Zoals op een andere manier 
doorzaaien, een andere manier van bemesten 
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en dat onderzoeken. Klopt het wat er in het 
algemeen wordt gezegd over bepaalde aan-
pakken? Dat konden we onderzoeken. Dat was 
enorm leerzaam en goed voor ons, zeker met 
het oog op de duurzame aanpak die nu van 
ons verwacht wordt. We konden daar de grens 
opzoeken. Uiteindelijk gaat het op een golf-
baan om het spel. Je moet jezelf altijd blijven 
afvragen hoe je een optimale performance kunt 
bereiken met de juiste, duurzame manier van 
onderhoud.’

Kansen door aannemerij
‘Voor mij was er geen twijfel over de voortzet-
ting van het dienstverband bij De Enk Groen & 
Golf. Bij De Enk zijn er altijd doorgroeimogelijk-
heden. Sinds ik bij De Turfvaert werkte, onder 
anderen met Andrew Knot en Lee Lennox, 
houd ik me daarnaast graag bezig met data 
verzamelen. De Enk steunt mij daarin en geeft 

me de kans om verder te onderzoeken wat we 
met data op de golfbaan kunnen. Daar verdiep 
ik me momenteel dus extra in. Dat ik nu op 
zoveel plaatsen kom en werk, helpt bij het ver-
garen van informatie en gegevens. Ik ben van 
mening dat we dankzij data efficiënter en duur-
zamer te werk kunnen gaan. Daarbij probeer 
ik aan de hand van data met de natuur mee te 
werken in plaats van ertegen.’

Amerikaanse podcasts
Pelkmans houdt zichzelf geïnformeerd door 
contacten met collega’s bij De Enk, door vakbla-
den te lezen en door verschillende socialmedia-
platforms te volgen. ‘Vooral de open discussies 
die op Instagram of Facebook ontstaan, zijn 
heel leerzaam en interessant. Ik luister ook pod-
casts, vaak Engelse of Amerikaanse, en daar leer 
ik veel van.’

Of gewasbeschermingsmiddelen helemaal 
gaan verdwijnen, betwijfelt hij. ‘Maar zolang 
er middelen zijn, zijn veel mensen niet zo 
genegen om zich te verdiepen in alternatieven’, 
denkt Pelkmans. ‘We moeten proberen disba-
lans zoveel mogelijk op een natuurlijke manier 
op te lossen en zo min mogelijk niet-natuurlijke 
middelen gebruiken. Mocht er nu een grote uit-
braak van iets plaatsvinden, waardoor de nood 
aan de man is, dan kun je toegelaten middelen 
toch gebruiken, maar in kleinere hoeveelheden, 
zodat er geen resistentie kan ontstaan en min-
der milieuverontreiniging.’

Data voor duurzaam golfbaanbeheer
Pelkmans houdt zich dus onder meer bezig met 
het verzamelen van data van golfbanen. Om 
welke data gaat het dan? ‘Zelf begon ik ooit bij 
De Haenen, waar de eigenaar aangaf snellere 
greens te willen, met een stimp van 8. Op dat 
moment ben ik met data aan de slag gegaan. 
Het klinkt als een cliché, maar meten is weten. 
Elke grassoort heeft een andere voorkeur wat 
betreft hoeveelheden mest, vocht en pH; dat 

gingen we vervolgens meten en analyseren. 
Zo ga je steeds verder en verzamel je telkens 
een aantal data over een specifiek stukje baan. 
Dan zijn er nog de factoren: wat wil de klant, 
wat is er nodig voor onderhoud en wat wil de 
natuur? Dat levert allemaal data op waaraan je 
kunt zien aan welke knoppen je moet draaien, 
waar je een beetje mee kunt spelen om verbe-
teringen te bereiken. Bijvoorbeeld een gezon-
dere grasmat met een mooiere kleur, zonder 
kunstmatige middelen toe te voegen. Je moet 
data verzamelen om ergens naartoe te kunnen 
werken.’

Vanuit De Enk neemt Pelkmans deel aan DGB, 
duurzaam golfbaanbeheer, en ook deze club 
analyseert volop data. ‘De Enk staat altijd open 
voor innovaties, dus data zijn één van de the-
ma’s waarin kansen gezien worden.’

Wim_the_greenkeeper
Pelkmans: ‘Ik probeer, ook via mijn instag-
rampagina wim_the_greenkeeper, aan mensen 
duidelijk te maken hoe mooi ons werk is. Het is 
echt niet zo dat wij een heleboel mest en water 
gooien om maar zoveel mogelijk productie te 
draaien. We zijn heel precies bezig. Ik hoop via 
Instagram ook jonge mensen aan te spreken 
over ons vakgebied. Er zijn personeelstekorten 
en ons vak is te onbekend. Het mooiste aspect 
van mijn baan is toch dat ik in en met de natuur 
bezig ben en niet tégen de natuur. Als je een 
paar konijnen ziet lopen, een salamandertje ziet 
wegschieten, een klein plantje ziet uitgroeien, 
dat is gewoon mooi. Ik geniet van de natuur tij-
dens mijn werk buiten. Buiten bezig zijn met de 
natuur, dat is dus het mooiste. En: we moeten 
de natuur veel maar haar ding laten doen.’

‘Je moet jezelf altijd blijven afvragen hoe je 
een optimale performance kunt bereiken 
met de juiste, duurzame manier van 
onderhoud’
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